

Title (en)

Rear-entry ski boot with access means.

Title (de)

Alpinski Schuh mit Hintereinstieg und einer Einstieghilfe.

Title (fr)

Chaussure de ski alpin à entrée par l'arrière, munie de moyen de chaussage.

Publication

**EP 0494361 A1 19920715 (FR)**

Application

**EP 91119395 A 19911114**

Priority

FR 9015519 A 19901207

Abstract (en)

Such a boot consists, overall, of a rigid shell part (2) composed of a front cover piece (6) and a rear cover piece (5) which is articulated on a transverse spindle (7). A flexible inner (bootee) (8) is inserted into the shell part (2) and comprises a front (8a) and rear (8b) cushioning piece respectively laid on the cover pieces (6, 5), the rear cushioning piece receiving an inner covering (11b) which may or may not be removable. <??> According to the invention, the rear cushioning piece (8b) of the inner (bootee) (8) comprises, at its lower part (8d) facing the front cushioning piece (8a), a downward extension constituting a flexible access tongue (11c) of such a length as to be capable of extending in an uninterrupted manner, from the said cushioning piece (8b), at least along the inner part of the heel (8c) of the inner (bootee) (8). <??> Application to ski boots. <IMAGE>

Abstract (fr)

Une telle chaussure est constituée globalement d'une coque rigide (2) composée d'un capot avant (6) et d'un capot arrière (5) articulé sur un axe transversal (7). Un chausson souple (8) est inséré dans la coque (2) et comporte une cale avant (8a) et arrière (8b), respectivement plaquées sur les capots (6,5), la cale arrière recevant un habillage interne (11b) déhoussable ou non. Selon l'invention, la cale arrière (8b).de chausson (8) comporte à sa partie inférieure (8d) dirigée vers la cale avant (8a) un prolongement vers le bas constituant une languette de chaussage (11c) souple d'une longueur telle à pouvoir s'étendre sans discontinuité, à partir de ladite cale (8b), au moins le long de la partie interne du talon (8c) du chausson (8). Application aux chaussures de ski. <IMAGE>

IPC 1-7

**A43B 5/04**

IPC 8 full level

**A43B 5/04** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**A43B 5/0405** (2013.01 - EP US); **A43B 5/0409** (2013.01 - EP US); **A43B 5/0448** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [X] DE 3429284 A1 19860220 - WEINMANN & CO KG [DE]
- [Y] AT 339772 B 19771110 - KASTINGER & CO KG [AT]
- [Y] US 3895452 A 19750722 - HANSON ALDEN B, et al
- [A] EP 0279074 A1 19880824 - RAICHLE SPORTSCHUH AG [CH]
- [A] DE 890467 C 19530921 - PFOERTNER HUGO DIPL-ING

Cited by

EP3165112A1

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE FR IT LI

DOCDB simple family (publication)

**EP 0494361 A1 19920715; EP 0494361 B1 19950426**; AT E121597 T1 19950515; DE 69109264 D1 19950601; DE 69109264 T2 19950914; FR 2670091 A1 19920612; FR 2670091 B1 19941202; JP H04272701 A 19920929; US 5228218 A 19930720

DOCDB simple family (application)

**EP 91119395 A 19911114**; AT 91119395 T 19911114; DE 69109264 T 19911114; FR 9015519 A 19901207; JP 31910491 A 19911203; US 80405591 A 19911209